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A bizottság tagjai közül jelen vannak: Gulyás Gergely Kristóf elnök, Varga Dániel alelnök, Bodnár Előd 
bizottsági tag, Dr. Kun János bizottsági tag, Pokolyné Garay Gertrúd bizottsági tag, Timár Gyula 
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További jelenlévők: dr. Láng Orsolya aljegyző, Petrovitsné Fehér Judit, a Gazdasági Iroda vezetője, 
Légárné Gulyás Rita, a Városüzemeltetési és Beruházási Iroda vezetője, Kény Csaba informatikus, 
Wimmer Levente informatikus

Az ülés helyszíne:

Az ülés kezdete:

Az ülés vége: 

jegyzőkönyvvezető:

Polgármesteri Hivatal földszinti tanácsterme (Budapest, Kapisztrán tér 1.) 

9:11 óra 

10:13 óra 

Péterfi Annamária

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: köszöntötte a megjelenteket a bizottság ülésén. Megállapította, hogy a 
bizottság hét fővel határozatképes. Jegyzőkönyv hitelesítőnek felkérte Varga Dániel alelnök urat. A 
bizottság tagjai előzetesen megkapták a napirendet a meghívóval.
Szavazásra tette fel a meghívóban szereplő napirendi javaslatot.

A bizottság 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Gazdasági és Jogi Bizottsága 
32/2024. (III. 180 GIB határozata 
a Gazdasági ésjogi Bizottság ülésének napirendjéről

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Jogi 
Bizottsága a 2024. március 18-i ülésének napirendjét az alábbiak szerint fogadja el:

Nyilvános ülésen:

1. Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat 2024. évi közbeszerzési tervének 
véleményezése
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

2. A Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat szabad pénzeszközének bankbetét 
formában történő lekötése
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

3. Kötelezettségvállalás Budapest I. Dezső utca 8. 7384/1 hrsz. villamosenergia-ellátásához 
csatlakozási díj fizetésére
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

4. Kötelezettségvállalás az utcai hulladékgyűjtő edényekben összegyűlt települési hulladék 
gyűjtésére és szállítására
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

5. Egyebek
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1. Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat 2024. évi közbeszerzési tervének 
véleményezése
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester 

(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.)

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: ismerteti, hogy a térfigyelő kamerák bővítése ismételten szerepel a 
közbeszerzések között, amely egy új kör. Kérdezi, hogy volt-e már előzetes egyeztetés a rendőrséggel, 
milyen fázisban van az egyeztetés, mit érdemes erről tudni jelenleg.

Légárné Gulyás Rita, irodavezető: nincs információja az előkészítettségről, a Közterület-felügyeleti Iroda 
készíti elő a műszaki tartalmat.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: hasonló a kérdése a három szervezet szervezetátvilágításával 
kapcsolatos közbeszerzéssel is. Kérdezi, hogy ez az az átvilágítás-e, amit még nem írt ki a bizottság a 
képviselő-testületi döntés alapján, vagy ez egy másik közbeszerzés lenne.

Légárné Gulyás Rita, irodavezető: ez nem új közbeszerzés, ez az elmúlt évről áthúzódó.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: kérdezi, hogy a szervezeti átvilágításnál melyek a tervben foglalt határidők 
a kezdésre és a megvalósulásra vonatkozóan.

Légárné Gulyás Rita, irodavezető: a határozatban a tervben egy konkrét időpont volt meghatározva az 
elmúlt évben, de mivel az EKR-ben nem jelent még meg a közbeszerzési eljárás, amikor majd 
megjelenik, ahhoz képest kell majd egy határidőt meghatározni,jelenleg viszont tartalékkereten van az 
eljárás fedezete.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: további kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra tette fel az 
előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

A bizottság 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Gazdasági ésjogi Bizottsága
33/2024. (III. 18.) GIB határozata
Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat 2024. évi közbeszerzési tervének 
véleményezéséről

Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Jogi 
Bizottsága a Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete szervezeti és 
működési szabályzatáról szóló 22/2022. (XI. 24.) önkormányzati rendelet 8. § (3) bekezdés a) 
pontja és 3. melléklet 1.6.1. pontja szerinti hatáskörben eljárva Budapest I. Kerület Budavári 
Önkormányzat 2024. évi közbeszerzési tervét a képviselő-testületnek elfogadásra javasolja a 
határozat melléklete szerint.

Határidő: azonnal
Felelős: Gazdasági ésjogi Bizottság elnöke
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2. A Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat szabad pénzeszközének bankbetét 
formában történő lekötése
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.)

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: az előterjesztés ismertetésére megadta a szót az irodavezető 
asszonynak.

Petrovitsné Fehér ludit. irodavezető: az előző évekhez hasonlóan a költségvetés elfogadása után 
kezdeményezte a Gazdasági Iroda a szabad pénzeszközök lekötését. Jelenleg az előzetes információk 
szerint 4,6 milliárd Ft lekötésére van lehetőség. A banktól kapott tájékoztató alapján 1, 2 és 3 havi 
futamidőre kaptak ajánlatot, a legkedvezőbb az 1 hónapos lekötési konstrukció.

Dr. Kun lános. bizottsági tag: az 1 hónapos lekötést javasolja. Mindenkinek az a szándéka; a 
kormánynak is, az MNB-nek is, hogy csökkenjenek a kamatok. A javaslat szerint 2 hónapra, illetve 3 
hónapra egyre alacsonyabb kamatot javasol a Raiffeisen Bank, ez ezt a szándékot tükrözi. Azonban az 
utóbbi napokban olyan fejlemények történtek, amelyek ezt a szándékot tompítják. Az egyik az, hogy az 
Európai Parlament bepereli a bizottságot a Magyarországnak kiutalt 10,2 milliárd EUR miatt. Bízik 
benne, hogy a bizottság meg fogja nyerni a pert, de mindenesetre bizonytalanságot okoz a 
pénzpiacokon. A másik dolog a Magyar Nemzeti Bank és a kormány közötti feszültség, ami szintén 
bizonytalanságot okoz a pénzpiacokon, ezért attól tart, hogy ez a kamatcsökkentési tendencia kevésbé 
lesz meredek kamatcsökkentés; még az is lehet, hogy a kamatcsökkentés megáll. Javasolja, hogy az 1 
hónapos lekötést támogassák azzal, hogy a hivatal minden egyes bizottsági ülés előtt adjon 
tájékoztatást arról, hogy abban az időpontban a Raiffeisen Banknak milyen kondíciói vannak, és hogy 
ha úgy látják, hogy vagy tisztulnak a viszonyok vagy a Nemzeti Bank egy olyan kamatemelést hajt végre, 
hogy azután már tényleg jöhet kamatcsökkentés, akkor váltanak egy másik lekötési kondícióra. Úgy 
értelmezi, hogy a folyamatos lekötés nem azt jelenti, hogy elkötelezik magukat, hogy havonta, 
kéthavonta vagy 3 hónapra havonta megújul, hanem azt, hogy ha nem csinálnak semmi, akkor megújul. 
Ha megváltoznak a viszonyok, akkor az önkormányzatnak jogában áll egy 1 hónapos lekötésből 
átmenni egy 2 hónapos vagy egy 3 hónapos lekötésre. Mindenesetre most az 1 hónapos lekötést 
javasolja.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: nem találkozott olyan információval, amely az elmúlt közel egy éves 
Nemzeti Bankos alapkamat csökkentéssel kapcsolatban ellentétes lenne; arra számítanak, hogy az 
MNB továbbra is csökkenteni fogja az alapkamatot, éppen ezért a bankközi kamatok is csökkenni 
fognak. Erre kevesebb ráhatása van a piacnak, akármennyire is munkálkodik ezen a baloldali EP 
delegáció. Tavaly 6 milliárd Ft-ot tudtak lekötni, amivel elértek 800 millió Ft kamatbevételt, most mégis 
azt látják, hogy 4,6 milliárd Ft-ot tudnak idén lekötni. Kérdezi, hogy hová lett a többi pénz, hogy miért 
nem tudnak ennél többet lekötni.

Petrovitsné Fehér ludit. irodavezető: jelen pillanatban a bankszámlákon rendelkezésre álló összeg 
közel 7 milliárd Ft. Most kezdődnek az intézményfinanszírozások, a cégeknek a finanszírozása, ezért 
óvatosságból 4,6 milliárd Ft-ot terjesztettek elő. Természetesen, ha érkezik nagyobb összeg, akár 
adóbevételből, akkor ismételten jelentkezni fog a bizottságnál.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: kérdezi, hogy mikorra várható az adóbevételeknek a megérkezése. Ezek 
fix dátumok, tehát tervezhetők.

Petrovitsné Fehér ludit, irodavezető: ha jól tudja, a héten várhatóak adóbevételek, március-áprilisban
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szintén. Folyamatosan figyelik a bevételek alakulását, de mellette természetesen a kiadásokra is 
figyelemmel kell lenniük.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: kérdezi, hogy a héten mekkora plusz bevétel várható az önkormányzat 
részére.

Petrovitsné Fehér ludit. irodavezető: erre nem tud válaszolni.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: kérdezi, hogy nincs-e becslésük arra vonatkozólag, hogy mennyi lesz az 
adóbevételük ebben a hónapban.

Petrovitsné Fehér ludit irodavezető: az Adóiroda által közölt adatok kivetési adatok. Hogy abból mennyi 
fog befolyni valójában, azt akkor tudják megbeszélni, amikor megjelenik a bankszámlájukon.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: becslést kérdezett, hogy mennyire számítanak.

Petrovitsné Fehér ludit. irodavezető: nem tudja megmondani.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: kérdezi, hogy mikorra várhatók azok a kifizetések, amelyeket ütemezetten 
már tudnak, és azok mekkora összeggel.

Petrovitsné Fehér ludit irodavezető: a BÚJSZ már jelezte, hogy szeretné a számára előirányzott 
finanszírozását megigényelni, az intézmények sorban állnak az intézményfinanszírozás 
vonatkozásában. A Nonprofit Kft. már benyújtotta a számláját, ha jól tudja, a médiacég készíti, de még 
nem látta a számláját, tehát ezeket a számlákat és kéréseket várják.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: ismét kérdezi, hogy mikor és mekkora összeggel, mi az, amit tudnak, 
mikorra várhatók ezek, a bevétel alakulásához mikorra és mekkora összeggel. Összegekről beszélnek, 
4,6 milliárd Ft van előttük, 7 milliárd Ft van a számlán. Az a kérdés, hogy mekkora mozgásterük van 
bevétel és kiadás tekintetében. A bevétel becslésére nem kapott konkrét választ, a tervezett kiadásokra 
sem kapott igazából konkrétumot. Szeretné, ha egy kicsit pontosítanának.

Petrovitsné Fehér ludit. irodavezető: nem tudja megmondani, hiszen ezek kérésre történnek. Kérés 
még nem érkezett be a Gazdasági Iroda részére; az intézményfinanszírozást az intézményekkel 
közösen egyeztetve kérés alapján teljesítik. A Kulturális Nonprofit Kft. számlája megérkezett, amely 52 
millió Ft. Véleménye szerint jön majd a Média Kft. számlája is, a Budavári Kapu Kft. rendszeresen 
benyújtja az elszámolásait, de az intézményfinanszírozást nem tudja megmondani, mert kérésre 
teljesítik.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: kérdezi, hogy van-e annak akadálya, hogy 6 milliárd Ft-ot lekössenek fél 
évre.

Petrovitsné Fehér ludit. irodavezető: van, mert a bankszámlájukon 5,7 milliárd Ft a jelenlegi egyenleg.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: eddig az irodavezető asszony 7 milliárd Ft-ról beszélt.

Petrovitsné Fehér Judit, irodavezető: összesen az összes bankszámlájukon 7,2 milliárd Ft van. 
Természetesen minden számlát nem tudnak lekötni. A főszámlának, illetve a Halászbástya számlának 
az egyenlegét tudják folyamatosan nélkülözni; itt 4 milliárd Ft a főszámláról és 600 millió Ft a 
Halászbástya számláról kerülne lekötésre jelen pillanatban. Ez egy mostani állapot. Jelzi, hogy
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folyamatosan figyelik a bankszámlák alakulását, és ha úgy ítélik meg, hogy szabad pénzeszközük 
keletkezik, akkor ismételten be fognak adni tájékoztatót és kérést a lekötésre.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: nem világos valami a számára. Tavaly ugyanekkor, ugyanitt ültek a 
bizottsági ülésen. Akkor volt 6 milliárd Ft szabad eszköz, amit le tudtak kötni. Kéri irodavezető asszonyt, 
hogy magyarázza meg a bizottságnak, hogy hová lett 1,4 milliárd Ft szabad eszköz úgy, hogy 800 millió 
Ft kamatbevételt realizáltak az elmúlt egy évben.

Petrovitsné Fehér ludit irodavezető: jelenleg március 18. napja van. A bevételeknek az alakulása nem 
egyenletesen történik. Vannak olyan hónapok, amikor egy nagyobb összeg érkezik, és van, amikor 
nagyon kevés. Ennek hatására jelenleg az önkormányzatnak a pénzeszköze 7,2 milliárd Ft. Ahogyan az 
előbb elmondta, ez közel 30 db alszámlából tevődik össze. A lekötött bankbetéteket a főszámla 
egyenlegéből szokták lekötni, ami most jelenleg 5,7 milliárd Ft. Még mindig várják márciusban az 
intézményeknek az igénylését intézményfinanszírozásra, továbbá a cégeknek az igénylését, ezért 
jelenleg erre az összegre tudja biztonsággal azt mondani, hogy leköthető és szabad. Nem tűnt el a 
pénz.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: tavaly március 13-án hozott a bizottság döntést arra vonatkozóan, hogy 
a már lekötött 1 milliárd Ft mellé még 5 milliárd Ft-ot leköt. Tavaly öt nappal korábban tudtak 6 milliárd 
Ft-ról dönteni; kérdezi, hogy március 18-án miért csak 4,6 milliárd Ft-ról tudnak dönteni. Eddig sem a 
bevételekre vonatkozóan, sem a kiadásokra vonatkozóan nem kaptak pontos tájékoztatást, hogy mikor 
mi várható.

Petrovitsné Fehér ludit, irodavezető: elnézést kér, hogy ennyi információval rendelkezik. Jelenleg 
tényleg nem tudja, hogy mennyi lesz az intézmények által igényelt támogatás összege március végéig.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: azt mondta irodavezető asszony, hogy az intézményekkel egyeztetve 
jönnek ezek a kérések. Kérdezi, hogy milyen egyeztetések voltak eddig, kivel, mekkora összegben és 
mikorra várhatóak ezek a kérések. Úgy gondolja, hogy egyeztetnek, tehát ez egy napi szintű folyamat, 
és akkor ennek van egy státusza jelenleg. Ezt a státuszt kérdezi.

Petrovitsné Fehér ludit. irodavezető: jelenleg az intézmények nem kértek intézményfinanszírozást.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: módosító indítványént javasolja, hogy 6 milliárd Ft-ot kössenek le 6 
hónapra.
További kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra tette fel a szóbeli módosító indítványát.

A bizottság 5 igen, 2 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Gazdasági ésjogi Bizottsága
34/2024. (III. 18.) GIB határozata
bizottsági módosító indítványról a „Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat szabad 
pénzeszközének bankbetét formájában történő lekötése" tárgyú előterjesztés vonatkozásában

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Jogi 
Bizottsága támogatja Gulyás Gergely Kristóf elnök módosító indítványát, mely szerint a betét 
összege 6.000.000.000 Ft 6 hónap lekötési időre.
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Gulyás Gergely Kristóf, elnök: kérdezi aljegyző asszonytól, hogy kelke a módosított határozati javaslatról 
szavazni.

dr. Láng Orsolya, aljegyző: igen, kell.

Dr. Kun lános. bizottsági tag: valami nem világos a számára. A Raiffeisen Bank ajánlatot adott 1 
hónapos, 2 hónapos és 3 hónapos futamidőre.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: a Raiffeisen Banktól lehet ajánlatot kérni 6 hónapra is. Javasolja, hogy 
kérjenek ajánlatot 6 hónapra, és kössék le 6 hónapra ezeket a pénzeket, erről szól a döntés. Ugyanezt 
meghozták tavaly március 13-án.

Dr. Kun lános, bizottsági tag: még mindig nem világos neki. Irodavezető asszony azért nem akarta 6 
hónapra lekötni a pénzt, és azért javasolt annyit, amennyit, hogy biztonságban legyenek a kiadásaikat 
illetően. Kellene információ arról, hogy ha meg kell bontani ezt a lekötést, mert irodavezető asszony 
óvatos, a bizottság pedig nem óvatos, akkor mennyi kamatveszteségük van. Ezt is figyelembe kell venni.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: reményei szerint képviselő úr figyelembe veszi majd a döntésénél.

Dr. Kun lános. bizottsági tag: elnök úrnak is figyelembe kell vennie.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: figyelembe veszi.

Petrovitsné Fehér ludit. irodavezető: a lekötött bankbetéteket két számláról tudják jelenleg lekötni. Az 
előbb is jelezte, hogy a költségvetési bankszámlán 5,7 milliárd Ft van, a Halászbástya számlán 600 millió 
Ft. 300 millió Ft egy önkormányzati költségvetés finanszírozására kevés lesz. Ha elnök úr ezt le szeretné 
kötni, és ezt támogatja, akkor tulajdonképpen fizetésképtelenné teszi az önkormányzati bankszámlát.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: értékelné, hogy ha irodavezető asszony ilyen állításokat tesz, akkor 
tudnának a konkrétumokról beszélni. Normálisan próbálta megtudni azt, hogy mikor, milyen 
bevételekkel számol az önkormányzat. Akár önkormányzati, akár céges működés, de a hivatalnak az a 
feladata, hogy tudják, hogy nagyjából mely heteken milyen bevételek várhatóak. Ha erről nem tud 
irodavezető asszony tájékoztatást adni, akkor a bizottság információ nélkül tud dönteni. Azt nem tudja 
elfogadni, hogy azt mondja, hogy 4,6 milliárd Ft-ot tudnak idén úgy lekötni, hogy tavaly le tudtak kötni 
6 milliárd Ft-ot, amelyből rekordmennyiségű kamatbevételük származott, és a különbség csak úgy 
eltűnt valahol a költségvetésben. Kéri, hogy konkrétumokról beszéljenek; mikor, milyen bevételek és 
milyen kiadások várhatók. Ha nem várhatók kiadások a bevételek beérkezéséig, akkor a lekötés nem 
jelenthet semmi problémát.

Petrovitsné Fehér ludit. irodavezető: építményadóra várható 200 millió Ft, telekadóra 680 ezer Ft, 
idegenforgalmi adóra 12 millió Ft és késedelmi pótlékra 145 ezer Ft várható. Jelenleg is várható.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: kéri irodavezető asszonyt, hogy tájékoztassa a bizottságot arról, hogy a 
maradék közel 2 milliárd Ft milyen számlákon van, és technikailag hogyan néz ki így az önkormányzat 
működése.

Petrovitsné Fehér ludit, irodavezető: kérdezi, hogy azt várja-e tőle elnök úr, hogy az összes 
bankszámlának az egyenlegét olvassa-e be.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: nem. Az a kérés, hogy tájékoztassa a bizottságot. Ha úgy gondolja
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irodavezető asszony, és úgy érzi, hogy az önkormányzatnak ez a fajta láthatósága nem nyilvános ülésre 
vonatkozik, akkor ezt megérteni nem tudja, de el tudja fogadni. Kéri, hogy beszéljenek konkrétumokról. 
Irodavezető asszony azt mondta, hogy csak két számláról lehet lekötéseket végezni. Más számlákon 
van még közel 2 milliárd Ft. Kérdezi, hogy azok milyen számlák; át lehet-e csoportosítani bizonyos 
számlákról pénzeket, mert most az a feltételezés, hogy 300 millió Ft maradna az önkormányzatnak a 
működésre. Tehát valahol van még 2 milliárd Ft, nem tud pontosan fogalmazni, de 1 milliárd Ft biztos.

Petrovitsné Fehér ludit. irodavezető: 900 millió Ft van.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: akkor 1,2 milliárd Ft már megalapozná az önkormányzat stabil működését 
kiadás és bevétel függvényében. Kérdezi, hogy milyen számlákon van, lehet-e átcsoportosítani.

Petrovitsné Fehér ludit, irodavezető: a Budavári Önkormányzat számlastruktúrája a jogszabály szerint 
megfelelő, a különböző adószámláknak, letéti számláknak a megnyitása jogszabály szerint történik. 
Például a letéti számlákon közel 160 millió Ft van, ami nem az ő bevételük, nem az ő pénzük, csak 
letétként kezelik. Az adószámláknak az egyenlege, ami az építményadó, telekadó és idegenforgalmi 
adó, hó végén ülő számla, mindig nullázódik az egyenlege és felvezetésre kerül a költségvetésbe. Most 
március 18-án például az építményadó számlán 237 millió Ft van, van a telekadón 1 300 000 Ft, az 
idegenforgalmi adón 12 millió Ft. Ezek ürülő bankszámlák, amelyek hó végén fognak felutalódni. 
Jelentős még a környezetvédelmi alszámla, amely kötött felhasználású számla, itt jelenleg 153 millió Ft 
található. A helyszíni bírság számla egyenlege 32 millió Ft. Ezeknek a számláknak az átvezetési 
lehetősége folyamatosan figyelemmel van kísérve.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: még közel sem járnak a 900 millió Ft-hoz.

Petrovitsné Fehér ludit, irodavezető: a fővárosi parkolással kapcsolatos számlán 183 millió Ft van, amit 
a Fővárosnak utalnak át, ez is egy ideiglenes számla. A Halászbástya számlán 619 millió Ft van, amiből 
600 millió Ft-ot jeleztek.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: csak hogy a bizottság is tudja követni, a Halászbástya számla 600 millió 
Ft-ja nincs benne a 900 millió Ft-ban, amiről most beszélnek és amit keresek. A 900 millió Ft-nak várják 
a helyét, mert most is 400 millió Ft-nál járnak.

Petrovitsné Fehér ludit, irodavezető: az adókkal többet mondott. Jelen pillanatban illetékszámlán 
89 000 Ft van, az idegenbevételek számlán 27 000 Ft van, a közterület-használat számlán 161 000 Ft 
van. Ezekből az összegekből adódik össze a közel 900 millió Ft-os eltérés. Továbbra is az a véleménye, 
hogy biztonsággal 4,6 milliárd Ft-ot tudnak most jelenleg lekötni.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: kéri, hogy arról tájékoztassa a bizottságot, hogy tavaly mi volt a különbség 
az önkormányzat működésével kapcsolatban, hogy biztonságosan le tudtak kötni 6 milliárd Ft-ot úgy, 
hogy ezt nem érezte meg az önkormányzat. Kérdése, hogy mi változott tavaly óta.

Petrovitsné Fehér ludit. irodavezető: nem tudja megmondani, mert tavaly ilyenkor még nem dolgozott 
itt.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: tehát irodavezető asszony nem tudja, hogy az önkormányzat működése 
kapcsán tavaly mi volt a helyzet. Kérdez, hogy ezt kellene-e feltételezzék.

Petrovitsné Fehér ludit. irodavezető: tavaly ilyenkort kérdezett elnök úr, de tavaly ilyenkor nem 
dolgozott itt.
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Gulyás Gergely Kristóf, elnök: ha dolgozik valahol, akkor visszamenőlegesen is felkészül abból, hogy 
hogyan nézett ki a működés.

Petrovitsné Fehér ludit. irodavezető: úgy emlékszik, hogy lekötésre került az elnök úr által említett 
összeg a költségvetés előtt, amit nem lehetett volna.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: költségvetés után volt, a március 13-i ülésen.

Petrovitsné Fehér ludit. irodavezető: úgy emlékszik, hogy a lekötés összege 4 milliárd Ft volt.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: előtte vannak a március 13-i bizottsági ülés határozatai. Egyszer 
lekötöttek 1 milliárd Ft-ot 3 hónapra, egyszer 4 milliárd Ft-ot és egyszer volt még 1 milliárd Ft lekötve, 
így volt 6 milliárd Ft lekötve bankbetét formában. Ez tavaly március 13-án az önkormányzatnak 
semmilyen működési problémát nem jelentett. Kérdezi, hogy az önkormányzat működésével 
kapcsolatban tavaly óta milyen olyan negatív fejlemény történt, ami kapcsán ezt a 6 milliárd Ft-ot nem 
tudja az önkormányzat a továbbiakban lekötni úgy, hogy a tavalyi évben az elfogadott 2023. évi 
költségvetés alapján elviekben nőtt a vagyonuk.

Petrovitsné Fehér ludit. irodavezető: ezek a gazdasági folyamatok a pillanatnyi likviditási helyzetet 
tükrözik. Jelenleg a likviditási helyzet ezt a 4,6 milliád Ft lekötését támasztja alá. Természetesen a 
bizottság hozhat ettől eltérő döntést, akár 6 milliárd Ft lekötéséről is, de jeleznie kell, hogy akkor 
valószínűleg működésképtelen lesz az önkormányzat.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: érti, de továbbra is kéri a választ arra, hogy milyen olyan negatív 
folyamatok mentek végbe az elmúlt egy évben, ami miatt 6 milliárd Ft lekötése likviditási nehézséget 
okoz az önkormányzatnak.

Petrovitsné Fehér ludit. irodavezető: nem tud olyan negatív dologról, amely az ittléte alatt történt volna 
és ezt a likviditási helyzetet indokolná. Ez egy pillanatnyi likviditási helyzet; lehet, hogy ha a jövő héten 
ülne össze a bizottság, már más számokat tudnának mondani. Ahogyan jelezte, ha változik ez a helyzet, 
akkor újabb lekötésre fognak benyújtani javaslatot. Jelenleg ez a helyzet, ez nem egy rossz vagy egy jó 
működésnek a leképeződése.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: azért nem érti ezt, mert ha lekötnek valamit, az azt jelenti, hogy ezt 
kiveszik a likvid vagyonból. Az előző egy évben ennél nagyobb összeget vettek ki hosszabb időre az 
önkormányzat likvid vagyonából, ami azt jelenti, hogy ennek a 6 milliárd Ft-nak a lekötése nem jelentett 
likviditási problémát. Most azt kellene, hogy elhiggyék, hogy semmilyen változás nem történt, és mégis 
1,4 milliárd Ft-tal kevesebb összeg áll rendelkezésükre, mert ha ennél többet kötnek le, akkor az az 
önkormányzat likviditását veszélyezteti. Arra kér konkrét magyarázatot, hogy mi történt, miért lett 
rosszabb helyzetben az önkormányzat likviditása.

Petrovitsné Fehér ludit irodavezető: egy példát szeretne említeni. A Budavári Kulturális Nonprofit Kft.- 
nek a szerződése módosításra került. A Kft.-nek a tavalyi évben támogatási jogcímen történt a 
finanszírozása, amely támogatás először előleg formájában, majd később nyár körül állt be a rendes 
kerékvágásba. Jelenleg számlás kifizetés alá került, nettó + Áfa-t fizetnek utána, amely után már előleget 
igényelt. Ez több mint 100 millió Ft-os kiadás volt. Jelzi, hogy ez egy téma a tavalyihoz képest, ami 
módosításra került, és ezek a 100 millió Ft-os tételek okozhatják azt a likviditási problémát elnök úr 
szerint - ami véleménye szerint nem probléma -, hogy 7,2 milliárd Ft-ja van az önkormányzatnak 
különböző bankszámlákon. Azt nem vizsgálta, hogy tavaly ilyenkor egyébként a különböző 
bankszámlákon mennyi pénz volt, de feltételezi, hogy közel hasonló. Lehet, hogy más volt a szerkezete,
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de azt, hogy jelen pillanatban le tud kötni az önkormányzat 4,6 milliárd Ft-ot, nem minősítené rossz és 
negatív gazdasági helyzetnek. Jelen pillanatban ez a likviditási helyzet, és lehet, hogy le tudnának még 
akár 400 millió Ft-ot kötni, de nem gondolja biztonságosnak. Elmondta, hogy most történnek az 
egyeztetések, még nem jeleztek az intézmények, hogy milyen intézményfinanszírozást szeretnének 
lehívni. Egy-három havi finanszírozást tudnak igényelni attól függően, hogy hogyan áll az ő likviditási 
helyzetük. Elképzelhető, hogy mind a három havi arányosan lehívható összeget le fogjak hívni, de nem 
tudja, hiszen még nem éltek ezzel a lehetőséggel. A BÚJSZ esetében sem tudja, hogy milyen likvid 
összeget szeretne lehívni a rendelkezésére álló összegből. A cégek még nem jeleztek minden esetben. 
Most úgy felelőtlenül lekötni 6 milliárd Ft-ot, hogy utána pénz nélkül marad az önkormányzat, számára 
tényleg felelőtlenség lenne.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: 1.2 milliárd Ft-ja maradna az önkormányzatnak, ha lekötnek 6 milliárd Ft- 
ot. 1,2 milliárd Ft likvidvagyona, bakszámlán szereplő összege maradna.

Petrovitsné Fehér ludit, irodavezető: 1,7 milliárd Ft maradna jelen pillanatban a költségvetési 
bankszámlán, ha 4 milliárd Ft-ot lekötnek.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: arról beszélt, hogy 1,2 milliárd Ft likvid vagyona maradna bankbetét 
formájában, bankszámlán szereplő összeg formájában az önkormányzatnak, ha 6 milliárd Ft-ot 
lekötnek. Kérdezi, hogy 1,2 milliárd Ft az önkormányzat stabil működésére nem elégséges-e.

Petrovitsné Fehér ludit. irodavezető: 7,2 milliárd Ft-ból ha levonnak 6,3 milliárd Ft-ot, akkor 900 millió 
Ft marad. Jelezte korábban, hogy 157 millió Ft letéti számlán van, amivel nem gazdálkodhatnak.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: szünetet fog elrendelni, és megkéri irodavezető asszonyt, hogy hozza be 
a 2023. márciusi állapotot, hogy az alapján össze tudják hasonlítani, hogy akkor miért volt az, hogy 6 
milliárd Ft-ot le tudtak kötni, és most miért nem tudják ezt az összeget lekötni. Ha nincs olyan konkrét 
ok, ami miatt ez az 1,2 milliárd Ft likvid vagyon ne lenne elég az önkormányzatnak, akkor úgy gondolja, 
hogy a 6 milliárd Ft lekötést, amivel tavaly is működni tudott az önkormányzat, tartani tudják, ezért 
várják a konkrétumot.

Az elnök 10 perc szünetet rendelt el.

SZÜNET UTÁN:

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: egyeztettek irodavezető asszonnyal, és még tüzetesebben megvizsgálják 
a tavalyi márciusi lekötési struktúrájukat. Irodavezető asszonynak lenne egy módosító javaslata, amivel 
kompromisszumosán tudnak haladni úgy, hogy az önkormányzat likviditása a legminimálisabban sincs 
veszélyeztetve.

Tímár Gyula bizottsági tag elhagyta az üléstermet, ezáltal a bizottság létszáma 6 főre csökkent.

Petrovitsné Fehér ludit. irodavezető: javasolja 5 milliárd Ft lekötését 1 hónap határozott időszakra 
2024. április 18-ig 7,85 % kamattal.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: a módosítást támogatja, és egy hónap múlva ismét döntenek a lekötésről.

dr. Láng Orsolya, aljegyző: ez előterjesztői módosító indítvány, ezért javasolja, hogy szavazzanak arról, 
hogy a korábbi módosító indítványt visszavonja a bizottság.
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Gulyás Gergely Kristóf, elnök: további kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra tette fel a korábbi, 6 
milliárd Ft lekötésére vonatkozó határozat visszavonását.

A bizottság 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének
Gazdasági ésjogi Bizottsága
35/2024. (III. 18.) GIB határozata
34/2024. (III. 18.) GJB határozat visszavonásáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Jogi 
Bizottsága úgy határoz, hogy visszavonja a 34/2024. (III. 18.) GJB határozatot.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: szavazásra tette fel az előterjesztői módosító indítványt 5 milliárd Ft 
lekötéséről.

A bizottság 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Gazdasági és Jogi Bizottsága
36/2024. (III. 18.1 GIB határozata
a Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat szabad pénzeszközének bankbetét formában 
történő lekötéséről

1. A Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Jogi 
Bizottsága a Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 
8/2024. (III.6.) önkormányzati rendelet 23. §-ában biztosított jogkörében eljárva úgy dönt, hogy 
az átmenetileg szabaddá váló pénzeszközt leköti az alábbiak szerint:

2. A Bizottság felkéri a polgármestert, hogy az Önkormányzat számlavezető bankjánál, mint 
számlatulajdonos betétlekötésre adjon meghatalmazást.

Flatáridő: 2024. március 18.
Felelős: polgármester

3. Kötelezettségvállalás Budapest I. Dezső utca 8. 7384/1 hrsz. villamosenergia-ellátásához 
csatlakozási díj fizetésére
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester 

(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.)

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: bruttó 3 121 732 Ft-os hálózati csatlakozási díjról van szól.
Kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

Betét összege 
lekötési idő 
lekötés típusa 
kamat

5.000.000.000 Ft
1 hónap 
egyszeri
bank által megadott aktuális ajánlat szerinti kamat
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Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Gazdasági és Jogi Bizottsága
37/2024, fill. 18ü GIB határozata
kötelezettségvállalás Budapest I. Dezső utca 8. 7384/1 hrsz. villamosenergia-ellátásához 
csatlakozási díj fizetéséről

1. Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Jogi 
Bizottsága a Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének a Budapest I. 
Kerület Budavári Önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 8/2024. (III. 6.) önkormányzati 
rendelete (a továbbiakban Költségvetési rendelet) 7. § (1) bekezdés b) pont szerinti 
hatáskörben eljárva úgy dönt, hogy elfogadja a Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat 
beruházásában megvalósuló Dezső utcai 3 db mini bölcsőde villamosenergia-ellátásának 
hálózatcsatlakozásához az E-On vállalatcsoport ELMŰ Hálózati Kft (1132 Budapest Váci út 72.
74., cégjegyzékszám: 01-09-874142) 608790839 ügyszámú műszaki gazdasági tájékoztatóban 
közölt hálózati csatlakozás feltételeit és jóváhagyja a 2 458 057,-Ft + áfa összegű, azaz bruttó 
3 121 732,-Ft hálózatcsatlakozási díj megfizetését.

2. A hálózatcsatlakozási díj fedezete a Költségvetési rendelet 5. melléklet „Három mini bölcsőde 
létesítése" soron rendelkezésre áll.

3. Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Jogi 
Bizottsága felhatalmazza a polgármestert a „Nyilatkozat" és a Hálózat-csatlakozási szerződés 
aláírására.

Határidő: nyilatkozat aláírása: 2024. március 28., szerződés aláírása: kézhezvételtől számított 
5 munkanapon belül 
Felelős: polgármester

A bizottság 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

4. Kötelezettségvállalás az utcai hulladékgyűjtő edényekben összegyűlt települési hulladék 
gyűjtésére és szállítására
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester 

(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.)

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: kérdezi, hogy jól értelmezi-e, hogy ez azoknak a hulladékgyűjtőknek az 
ürítése, amelyeket részben a Fővárosi Önkormányzat leszereltetett, majd rövid idő után az 
önkormányzat visszaszereltetett, illetve ez a 3-as kommunális szelektív hulladékgyűjtőknek az ürítése- 
e. Kérdezi továbbá, hogy az előző években nagyjából hasonló összegű volt-e ezeknek az ürítése.

Légárné Gulyás Rita, irodavezető: minden kérdésre igen a válasza.

Gulyás Gergely Kristóf, elnök: további kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra tette fel az 
előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.
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Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Gazdasági ésjogi Bizottsága
38/2024. fllL 18.1 GIB határozata
kötelezettségvállalásra az utcai hulladékgyűjtő edényekben összegyűlt települési hulladék 
gyűjtésére és szállítására

1. Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és jogi 
Bizottsága a Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének a Budapest I. 
Kerület Budavári Önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 8/2024. (III. 6.) önkormányzati 
rendelete (a továbbiakban Költségvetési rendelet) 7. § (1) bekezdés b) pont szerinti 
hatáskörben eljárva úgy dönt, hogy a Költségvetési rendelet 4/b. melléklet K337 „Egyéb 
szolgáltatások" és K351 „Egyéb működési célú előzetesen felszámított áfa" költségvetési sorok 
terhére megrendeli 2024. április hónapra vonatkozóan a MOHU MÓL Hulladékgazdálkodási 
Zártkörűen Működő Részvénytársaság (székhely: 1117 Budapest, Galvani utca 44., koncesszori 
alvállalkozójától a BKM Budapesti Közművek Nonprofit Zártkörűen Működő 
Részvénytársaságtól (székhely: 1116 Budapest, Kalotaszeg utca 31., adószám: 10941362-2-44, 
cégjegyzékszám: 01-10-042582) a köztisztasági feladatellátás keretében a Budapest I, kerület 
területén a Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat által telepített, vagy visszatelepített 
közterületi hulladékgyűjtőiben keletkező szilárd települési hulladékának - összesen 298 darab, 
35-, 50- és 80 literes edényekből - történő begyűjtését, szállítását az árajánlatában foglalt 
szolgáltatási napokon, valamint kezelésre történő átadását, továbbá nem az önkormányzati 
tulajdonú összesen 131 darab 50 literes edény kültéri használatra történő bérlését nettó 2 405 
150,-Ft + áfa 649 391,-Ft, azaz bruttó 3 054 541,-Ft díj megfizetésével.
2. Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Jogi 
Bizottsága felkéri a polgármestert az előterjesztés 1. számú melléklete szerinti megrendelés 
aláírására.

Határidő: 2024. március 28.
Végrehajtásért felelős: polgármester

A bizottság 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

További kérdés, hozzászólás nem lévén az elnök megköszönte a részvételt és az ülést bezárta.
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